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Postului Crăciunului
Temeiul postului

 Nu-i nici o vinovăţie să mănânci. Domnul fi e slăvit!… Ceea ce strică 
este pofta nesăţioasă, îmbuibarea peste ceea ce trebuie, umfl area stomacului 
până la refuz. Tot aşa cu vinul. A-l folosi cu măsură, nu-i nici o greşeală. 
Greşeala e a te da beţiei şi a fi  necumpătat, a-ţi perverti folosinţa minţii. 
Dacă slăbiciunea voastră trupească nu vă îngăduie să treceţi ziua fără să 
mâncaţi, nici un ins înţelept nu v-ar putea ţine de rău.
 Stăpânul nostru e blând şi cu omenie, nu ne cere de nimic peste 
puterile noastre. Dacă ne cere să ne înfrânăm de la mâncare şi să postim, 
aceasta nu-i fără un temei şi nu aşa, numai ca să stăm fără să mâncăm, ci 
pentru că dezlipindu-ne de lucrurile acestei lumi, să ne încredinţăm celor ale 
sufl etului în toată vremea care ne stă la îndemână.
 Dacă am duce viaţa într-un spirit cumpătat, dacă toată vremea 
noastră slobodă ar fi  hărăzită lucrurilor spirituale, dacă ne-om atinge de 
hrană numai pentru a ne îndestula nevoile şi vom folosi întreaga noastră 
viaţă în lucrări bune, n-am avea ce face cu ajutorul pe care ni l-ar da postul. 
Dar fi rea omenească trândavă fi ind, atrasă mai ales spre moleşeală şi bucurie, 
stăpânul nostru, cel plin de bunătate, ca un duios părinte, a închipuit pentru 
noi leacul postului, ca să smulgă moliciunea din inimile noastre şi să ne facă 
să ne strămutăm grija de la lucrările lumii acesteia la cele spirituale …

(Sfântul Ioan Gură de Aur)

Rugăciune pentru preoţi
 Mulţumesc pentru preotul care ne-a botezat, pentru preotul care 
ne-a dezlegat prima dată de păcate, pentru preoţii care ne oferă iertarea în 
fi ecare zi şi pentru cei care ne împart Sfânta Euharistie; mulţumesc pentru 
preotul care ne va da ultima dezlegare, în cea din urmă zi a vieţii noastre.
 Doamne, ai milă de noi şi trimite astăzi preoţi sfi nţi Bisericii tale! Amin! 



pr. Anthony M. Coniaris; www.predici.cnet.ro

(...) “Mănâncă, bea, veseleşte-te”
Iată un om care nu ar fi aşteptat vreo imaginară bucată de plă-

cintă din cer. Urma să se bucure acum. Urma să găsească acum fe-
ricire în a mânca, a bea, a-şi face poftele. “Iar Dumnezeu i-a zis: 
Nebune!” În culmea succesului său, Dumnezeu îi apare fermierului 
bogat şi îl numeşte nebun. Am putea să nu fim de acord cu Dumne-
zeu că acest om a fost nebun. A fost un om de succes, dar a fost oare 
nebun? În fond, nu aceasta este şi filozofia noastră despre succes, 
să ne extindem afacerile, economiile, proprietăţile şi să privim spre 
ziua în care vom putea să spunem sufletelor noastre: “Odihneşte-te, 
mănâncă, bea, veseleşte-te.” Însă Dumnezeu insistă că acest om a 
fost nebun. A fost nebun pentru că s-a preocupat de lucruri mărunte. 
Lucruri mărunte? A-ţi câştiga existenţa este un lucru mărunt? Da, în 
comparaţie cu a-ţi trăi existenţa. A găsi plăcere este un lucru mărunt? 
Da, în comparaţie cu a găsi un scop. A te gândi la construirea unor 
hambare mai mari şi la sporirea afacerii tale este un lucru mărunt? 
Da, în comparaţie cu a te gândi la îmbunătăţirea stării sufletului tău 
şi a lumii din jurul tău.

În ciuda succesului său material, acest om a fost nebun. A trăit 
doar pentru sine. A uitat de aproapele său. A uitat de Dumnezeu. A 
uitat adevăratul lui scop în viaţă. A uitat că omul nu este ceea ce are. 
În toate eforturile sale de a se îmbogăţi, a devenit extrem de sărac 
din punct de vedere spiritual. Când ne gândim la acest bogat fermi-
er, majoritatea dintre noi îl asociem cu oamenii cu mulţi bani care 
controlează bursa şi au imense proprietăţi imobiliare. În mod foarte 
convenabil încercăm să uităm că aceeaşi nebunie poate exista în noi 
toţi. Cât de mulţi oameni obişnuiţi nu trăiesc astăzi cu filozofia aces-
tui bogat: hambare mai mari şi mai bune, bunuri multe strânse pentru 
mulţi ani, odihnă, mâncare, băutură şi distracţie? Nu toate acestea 
sunt rele în sine, dar le urmărim într-o asemenea măsură încât ajun-
gem să ne pierdem sufletele.

“Iar Dumnezeu i-a zis: Nebune!” Ce înţelegem prin succes? 
Succes după care standarde? Lecţia evanghelică de astăzi ne spune 
că Dumnezeu este Judecătorul în faţa căruia vom sta într-o zi. El 
este Cel care va declara “succesul” sau “insuccesul” nostru. Şi El ne 
spune că cei care au adevărat succes nu sunt aceia care deţin doar o 
colecţie de lucruri de arătat din călătoria lor prin viaţă, ci aceia care 
sunt bogaţi în credinţă şi iubire faţă de Dumnezeu şi om. (...)


